

Franckesche Stiftungen zu Halle

Liber Latinus In Vsum Puerorum Latinam Linguam Discentium Editus

Büsching, Anton Friedrich

Berolini, 1767

VD18 1347295X

De his, quae extenvant corpus.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-190266

Fatigato quotidianum cubile tutissimum est, insolitum contra lassat. Quod enim contra consuetudinem est, nocet, seu molle, seu durum est.

Alii graciles, alii obesi sunt: alii calidi, alii frigidiores: alii humidi, alii sicciore: alios adstricta, alios resoluta aluus exercet. Raro quisquam non aliquam partem corporis imbecillam habet.

De causis, quae implent corpus.

Implet corpus modica exercitatio, frequentior quies, contracta aluus, modicum frigus hieme, somnus et plenus et non nimis longus, molle cubile, animi securitas, assumpta per cibos et portiones maxime dulcia et pingtina, frequentior cibus, et quantum plenissime potest digerere.

De his, quae extenuant corpus.

Extenuat corpus aqua calida, omnis calor, cura, vigilia, somnus nimium vel brevis vel longus: lectus, per aestatem terra, hieme durum cubile: cursus, multa ambulatio, omnisque vehemens exercitatio, vomitus, deiectio, acidae res et austerae, et semel in die assumptae epulae.

Vomitus utilior est hieme, quam aestate. Inutilis est gracilibus, et imbecillum stomachum habentibus, utilis vero plenis et biliosis omnibus, si vel nimium se replerunt, vel parum concoxerunt. *Deiectio* autem a medicamento quodque